
Vi skal udvikle Hørsholm med respekt for det grønne 
Af Anne Ehrenreich, Medlem af Hørsholm Kommunalbestyrelse for Venstre 

  
Byudvikling har været et centralt tema i Hørsholm siden kommunalvalget i 2017 og nu 

gør Annette Wiencken sig til bannerfører for konservative synspunkter om sagen. 
Venstre er enig i, at Hørsholm skal udvikles for at fastholde sin attraktion som 
bosætnings- og pendlerkommune. Det er af stor betydning også for detailhandlen. 

  
Venstre har da også sammen med konservative og øvrige partier fornyligt støttet en 

ambitiøs byudviklingsplan for Gågaden og Hørsholm Midtpunkt, som kan fremme 
udviklingen af detailhandlen netop der. Det er også baggrunden for, at vi ikke kan 
støtte detailhandel ved Kokkedal station, da vi frygter at udvikling af flere 

bydelscentre vil spænde ben for udviklingen af Bymidten. 
  

Alle deler ønsket om nye borgere. Da Hørsholm kun råder over få ubebyggede 
grunde, har det ført til et pres fra et flertal i kommunalbestyrelsen om at bygge både 
højere og fortætte mere. 

  
Venstre går ind for, at Hørsholm skal udvikles for at forblive en attraktiv 

bosætningskommune. Udviklingen skal ske med respekt for Hørsholms særpræg og 
det grønne. Det har vi kæmpet for, og det vil vi vedblive med at gøre. Vi støtter ikke 

en fortætning af villaområderne, medmindre der blandt beboerne i området er ønske 
om det. Vi har lyttet til borgerne og ageret på det.  Og det vil vi også gøre fremover. 
  

Vi har også vendt os mod salg af forholdsvis små grunde til massivt byggeri. Det 
gælder bl.a. ved Rungsted station, Cirkelhuset, i Museumshaven og også ved 

Kokkedal station. Byudviklingen skal være positiv for alle borgere, ikke kun for de nye 
borgere. 

 


